

## FAQ 常见问题回答

---

问 我可以通过东北大学直接申请本科奖学金么？

Q: Can I apply for bachelor CSC scholarship to Northeastern University directly?

答 不可以。你必须通过中国驻你们国家的使馆申请来东北大学学习本科。如果你希望索取预录取通知书，请发电子邮件到 [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn) 咨询。

A: No. You must enquire the Chinese embassy in your country to apply for bachelor at

Northeastern University. If you need a pre-admission, please send an email to [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn) for it.

问 硕士和博士除了通过东北大学申请，还可以怎么申请？

Q: Besides applying master or PhD from Northeastern University, is there any other ways?

答 你还可以通过中国驻你们国家的使馆申请。如果你希望索取预录取通知书，请发电子邮件到 [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn) 咨询。

A: You may apply to the Chinese embassy in your country. If you require a pre-admission,

please send an email to [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn)

问 如果我还没有护照，怎么填写护照信息啊？

Q: I don't have a passport, how should I fill in the passport info?

答 如果你还没有护照，那么护照号码填写“申请中”，护照到期日期请填写“2099-12-31”，上传护照（首页）的时候请上传一张你自己的照片。

If you don't have passport, please fill in “applying” at the “Passport No. Field”, the fill in “2099-12-31” at “Passport Expiration Date”, and upload one of your photos at “The Photocopy of Passport (Pages with photo)” .

问 通过东北大学申请硕士和博士，需要预录取通知书吗？

Q: Do I need a pre-admission if I apply to Northeastern University directly?

答 不需要。只有通过使馆申请才需要预录取通知书。

A: No. The pre-admission is for applying to the Chinese embassy only.

问 我可以手填申请表邮寄，不在网上申报吗？

Q: May I fill in the application by hand rather than the online application?

答 不可以，必须先在线填写，递交后打印出申请表。

A: No. You must make the on-line application, then submit, and print the form.

问 在线申请的网站是什么？

Q: What's the on-line application portal?

答 你需要在东北大学和国家留学基金委的网站上同时在线申报，东北大学的申请网址是 <http://studyinneu.neu.edu.cn> 基金委的网站是 <http://www.campuschina.org/>

Q: You must apply both at NEU and CSC application system online. NEU site: <http://studyinneu.neu.edu.cn> CSC application portal is <http://www.campuschina.org/>

问 除了在线申请，还需要交纸质版么？

Q: Besides the on-line application, do I need to submit the hard copy?

答 是的，必须递交 2 套纸质版。

A Yes, 2 sets of hard copies must be submitted.

问 我想申请额外的 1 年汉语补习，在哪里填写？

Q: I want to apply for the additional one year Chinese language, where should I apply for?

答 你不用在系统中填写汉语补习的信息，我们会根据你的汉语水平进行安排。

A: You don't need to fill in the information for the additional one year Chinese language training, we will evaluate your Chinese language level and make the decision.

问 我想通过东北大学申请读博士。如果没有导师签发“东北大学导师接收外国博士留学意向表”，可以申请吗？

Q I want to apply for PhD to Northeastern University. Can I apply without a “FORM FOR PROVISIONAL ACCEPTANCE OF INTERNATIONAL PHD STUDENT BY NEU SUPERVISOR” signed by any NEU supervisor?

答 不可以。没有的话是无效申请。

A: No. It will be invalid without this form.

问 我怎么查询纸质文件是否到达东北大学？

Q: How do I know if my hard copies arrive?

答 请联络快递公司。办公室不能帮你查询否收到纸质材料。

A: Please enquire the postal company. We are unable to help you to check if we received.

问 什么时候我可以知道申请结果？

Q: When can I have the result?

答 请在 6 月 15 日-7 月 15 日之间发邮件 [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn) 查询结果

A: Please check the result by sending email to [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn) during June 15 to July 15.

问 我怎么能联络到你们？

Q: How can I contact you?

答 电子邮箱 [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn)

A: email [lxsh@mail.neu.edu.cn](mailto:lxsh@mail.neu.edu.cn)